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4031

Onderwerp

Zorgen omtrent de aanwijzing extra NV gebieden

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

Dinsdag 5 dec jl. maakte demissionair landbouwminister Piet Adema bekend dat grotere delen van

Nederland als met nutriënten verontreinigde (NV)-gebieden gaan gelden. De bemestingsnormen in die

gebieden worden fors naar beneden gebracht. Ook in Zuid-Holland krijgen veel gebieden te maken met

deze onverwachte aanwijzing.

De BBB maakt zich ernstig zorgen over deze ontstane en onvoorziene situatie en vraagt GS dan ook om

antwoord op de volgende vragen:

  

1. Is GS het met de BBB eens dat deze mededeling voor veel ondernemers veel extra kosten met zich

mee zal brengen en ook het reeds opgestelde bemestingsplan voor komend jaar moeilijk aangepast

kan worden? 

Antwoord

Door het verdwijnen van de uitzondering (derogatie) zullen ondernemers die hiermee te maken krijgen

voor 2024 op zoek moeten naar een oplossing voor het teveel aan mest. Dat zal naar alle

waarschijnlijkheid geld kosten. 

2. Bent u het ook met de BBB eens dat er grote vraagtekens zijn bij het feit dat dit nieuwe beleid

gebaseerd is op meetgegevens uit de periode 2010-2013? Terwijl er sinds die tijd al enorme stappen

zijn gezet door de agrarische sector op gebied van  emissie beperking  t.b.v. de waterkwaliteit.

Antwoord

Dat is inderdaad één van de punten waarover Gedeputeerden Staten via het IPO bij het Rijk zorgen

hebben geuit.
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3. Er lopen sinds 2013 vele projecten met betrekking tot schoon water, welke  gefaciliteerd zijn  door de

waterschappen, waarbij een nulmeting gedaan is en er continu monitoring heeft plaats gevonden.

Bent u hiervan op de hoogte en kan GS dit benadrukken bij de minister? Desnoods via het IPO? 

Antwoord

Gedeputeerde Staten zijn hiervan op de hoogte en hebben dat inderdaad via het IPO aangeven. Ook is dit

direct bij Landbouwminister Adema aangegeven via de GS-brief “Landbouw Midden-Delfland, derogatie

en NPLG” d.d. 7 februari 2023. Gedeputeerde Staten hebben op 7 februari 2023 Provinciale Staten

hierover geïnformeerd.  

4. Weet GS of er wel voldoende zicht is op welke nutriënten er waargenomen worden en wat de

bronnen van deze vervuiling precies zijn? En heeft men daarnaast dan ook in beeld voor welk

percentage deze bronnen verantwoordelijk zijn in het totaal? 

Antwoord

Voor het antwoord op deze vraag verwijzen Gedeputeerde Staten naar de beantwoording van de

schriftelijke vragen 4002 van de PvdD “Kwaliteit Oppervlaktewater Nationale Kraanwaterdag” waar hierop

wordt ingegaan. Verder loopt er op dit moment een onderzoek van het Wageningen Environmental

Research (WENR) in het kader van het ZH-PLG  naar deze vraagstukken. De resultaten worden in het

tweede kwartaal van 2024 verwacht. 

5. Is GS ook op de hoogte van de publicatie van de Stichting Agrifacts (STAF) op 7 december jl. waarin

uitgebreid uitgelegd wordt dat LNV “een veel dramatischer beeld schetst van de grondwaterkwaliteit

dan vanuit Europa berekend wordt”?.

Antwoord

Gedeputeerde Staten zijn op de hoogte van de publicatie: Ministerie LNV schetst veel dramatischer beeld

grondwaterkwaliteit dan Europa – Stichting Agrifacts. Het beeld dat wordt geschetst gaat om stikstof en

fosfor in het oppervlaktewater en om stikstof (nitraat) in het grondwater. Zoals de kaart en de tabel in de

publicatie aangeven is er in Zuid-Holland een andere, betere, situatie omtrent het genoemde beeld dan in

bijvoorbeeld de provincies Gelderland en Brabant.

Echter in Zuid-Holland, maar ook in Noord-Holland, is er wel een overschrijding van de KRW-fosfornorm,

nu omgevingswaarde, in het grondwater. Dit leidde in 2020 tot afkeuring van het KRW-grondwaterlichaam

Duin Rijn-West. Dit aspect is niet benoemd in de publicatie. In het ZH-PLG zijn een 4-tal maatregelen

benoemd om de nutriënten emissies naar oppervlakte- en grondwater verder terug te dringen.

6. Bent u het met de BBB eens dat dit wederom niet leidt een betrouwbare overheid? En kunt u zich

voorstellen dat er in de provincie Zuid Holland een afnemende bereidheid is tot medewerking onder

agrariërs bij provinciale aangelegenheden zoals o.a. het ZH-PLG? 

Antwoord

Gedeputeerde Staten zijn het met u eens dat het ministerie van LNV pas eind november 2023 iets

communiceert wat al een jaar eerder aangekondigd is. Dit kan veel effecten hebben op de bedrijfsvoering

van agrariërs. 

https://stichtingagrifacts.nl/ministerie-lnv-schetst-veel-dramatischer-beeld-grondwaterkwaliteit-dan-europa/
https://stichtingagrifacts.nl/ministerie-lnv-schetst-veel-dramatischer-beeld-grondwaterkwaliteit-dan-europa/
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Den Haag, 6 februari 2024

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA drs. J. Smit


